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wereldverbeteraars zijn dan bi j 
bijvoorbeeld Greenpeace. De scepsis was 
niet helemaal weggenomen. Later heb ik 
het nagevraagd bij de heer Zantinge, die 
ook aanwezig was tijdens de lezing. Deze 
vertelde mij dat dit beeld toch niet heel ver 
van de waarheid zit, watvooralkomt door 
Freddy Heineken. Hij vond het erg 
belangrijk dat zijn bedrijf milieu vriendelijk 
werkte; decontinuileitop lange termijn was 
veel belangrijker dan geld verdienen op 
kortetennijn.Menkanstellen dat hem beide 
is gelukt. De excursie werd vervolgd met 
,een reclamefilmpje waarin de grootste 
Heineken producten (Heineken, Amstel, 
Brand ,  Wieckse Wit te  en Vos) 
langskwamen 

Hierna verlieten wij "De 
Hooiberg" om voor de rondrit over het 
terrein plaats tenemen ineenmetHeineken 
logo's versierdedubbeldekkerblls. Tijdens 
dezerondritkregenweallemaalleukefeiten 
te horen ilJ kwamen we er achter waarom 
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wij zo ver hadden moeten lopen naar het 
ontvangstgebouw. Door de aard van het 
productishetnamelijk bij wet geregeld dat 
Heineken maarééningang maghebben. 
Heineken leek wel een beetje een staat op 
zich met  zijn eigen 'douane', 
waterzuivering,energiecentraleenzelfseen 
brandweerdieinstaathoorttezijneengrote 
uitslaande brand vijftien minuten onder 
controle te houden, genoeg tijd voor 
omliggende corpsen om te reageren Na een 
hobbelige rit werden wij afgezet bij het 
brouwhui$, waar (denaamzegthetal) het 
bier gebrouwen wordt. Onze rondleidster 
hoefde zelf geen verhaal af te steken 
aangezien dit werd verteld door twee 
omvangrijke flatscreens waarop een film 
over het brouwproces werd afgespeeld. Dit 
filmpje was niet helemaal objectief van aard; 
wij brouwen het beste bier; wij willen maar 
één ding: het allerlekkerste bier brouwen 
en natuurlijk de topper' elk glas telt'. 

Wij vervolgden onze rondleiding 
langsdecentraleoontrolekameromviaeen 
uitstalling van de bestanddelen van bier te 
arriveren bij het verpakken. Een erg 
indrukwekkend aangezicht, al die 
duizenden fles jes in eindeloze 
aaneengesloten rijen. Het geheel 
geautomatiseerde proces van het 
aanbrengen van een plastic hoes om de 
opgestapelde kartonnen dozen Heineken 
trok ook de aandacht. Eerst werd er lucht in 
geblazen, daarna werd het over de dozen 
geplaatst om daarna door middel van 
verhitting het plastic te doen krimpen 
waardoor hetnauwer aansluit 

Dit was het einde van de 
rondleiding en we werden met de 
dubbeldekker terug naar het 
ontvangstgebouw gereden waar wij de 
'productconfrontatie' aangingen. In 
ongeveer een half uur mochten wij acht 
verschillende taps en diverse flesjes 
uitproberen. In opperbeste stemming 
verlieten wij het terrein al waar onze wegen 
�.beidden. Wouter Zantinge

Zou Freddy het zo hebben gewild? 
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"wat mij betreft staat het nog helemaal open, ik ben tot nu 
toe eigenlijk overal zo ingerold" 

Maarten van N oort is 
vijfdejaars BI.L.-lid en 
dit jaar voorzitter van 
studentenvereniging 
Au g u s t i n u s .  
Vanze lfsprekend is 
voorzitter van een 
studentenvereniging 
een functie met 
be s t uur skun d i g e  
grondslag, reden genoeg 
voor een interview. 

Wat deed je indertijd besluiten om 
bestuurskunde te gaan studeren? 
Ik ben het besturen eigenlijk in de vierde 
klas van de middelbare school als het ware 
ingerold toen er een Verenigde Naties 
simulatie conferentie werd gehouden. In 
ruim twee jaar ben ik daar opgeklommen 
totvoorzitterensecretaris-generaaL Ditheeft 
ondanks mijn bètapakket mijn interesse 
voor besturen opgewekt. De studie moest 
ook een uitdaging voor me zijn, ik kwam 
toen uitoppolilicologieenomdatik besturen 
erg leuk vond ben ik ook bestuurskunde 
gaan studeren. Met het openbaar bestuur 
had ik toen nog niet zoveel affiniteit, het 
was meer de managementkant van het 
verhaal die me aansprak. Het openbaar 
bestuur is er in de loop van de tijd 
bijgekomen. 
Hoe ver ben je met 
je opleiding 
bestuurskunde? 

keer met hen meegegaan. 
Inhettweedejaarmoestbet 
ertocheenkeervankomen 
en toen ben i k  l id 
geworden. Ikbeb eigenlijk 
nooit nagedacht over 
andere verenigingen. 
Was de tijd rijp om er 
een jaartje tussenuit te gaan en 
voorzitter te worden? 
Ja, de tijd was er absoluut rijp voor. Ten 
eerste heb ik vorig jaar een parttime baan 
bij een netwerkorganisatie gehad. Dit is een 
particulier bedrijf, dat verschillende 
publieke organisaties, zoals ministeries, met 
elkaar in contact brengt. Dat was erg leuk, 
maaropeengegevenmomentginghetme 
iets te snel en besloot ik daar tijdeliJkmee te 

stoppen. Ten tweede is 
heel leuk om te besturen 
en als je daar een jaar 

Ik ben nu officieel 
vijfdejaars student, en 
numetbeidestudieshet 
derde jaar zo'n beetje 
aanhetafronden. Goed 
op schema dus. 
Wat heb je gedaan 
bij de BIL? 
Ikhebéénjaaracquisitie 
en promotie gedaan in 

"Het is dan 

aan ons als 

bestuur om 

dat te 

coördineren" 

fulltime mee bezig kan 
zijn, danmoetje dat doen. 
Als voorzitter komen 
bovendien de moeilijkste 
punten bij jou op je bord, 
datiseenmooieuitdaging. 
Wat wordt je beleid 
bij Augustinus het 
komende jaar? 
Ik wil mensen meer 
stimuleren om iets voorde 
vereniging te doen. De· 
intentie is vaak wel 
aanwezig, maar  de 

het jaar 199S-1999. 
Hoe ben je bij 
Augustinus 
terechtgekomen? 
Ik zat in het eerste jaar van mijn studie in 
een hele gezellige werkwcep, waarvan de 
meerderheid lid was van Augustinus. Ik 
was zelf nog niet lid en ben toen een paar 

mogelijkheden waren er niet naar. We 
willen daaromdatermeersubverenigingen 
komen, die we ook financieel gaan 
ondersteunen,ommeermeruE1metelkaar 
in contact te brengen. Dit idee is opvallend 

goedontvangen.Enhetisdanaanonsals 
bestuuromdattecoördineren,ietswaartoe 
we prima geëquipeerd zijn. 
Hoe zie je jezelf over 10 jaar? 
Dat durf ik nog niet te zeggen. Aan de ene 
kant vind ik de overheid erg interessant, 
maar aan de andere kant denk ik het 
competitieve element daar te weinig terug 
te vinden. Iets in de richting van de 
netwerkorganisatie waar ik werkte is 
eigenlijkweleenmooigrensvlak.Maarwat 
mij betreft staat het nog helemaal open, ik 
ben tot nu toe eigenlijk overal zo ingerold. 
Op welke politieke partij ga je 
stemmen bij de aankomende 
verkiezingen? 
DePvdA. Deleidraadinmijnlevenis altijd 
solidariteit geweest, denken aan andere 
mensen. Maar ik geloof niet dat er persé 
een band van sympathie moet bestaan 
tussen die mensen. Ik geloof dus nietinbet 
CDA-ronceptvanexpliàetenaastenliefde; 
jemoetookwnderdatjevanmensenhoudt 
wel aan ze denken. Dat is voor mij 
solidariteit en dat principe verdedigt de 
PvdA volgens mij het beste. 
Staat de PvdA nog steeds voor zijn 
idealen? 
Absoluut.Ikmoettoegevendatikeenpaarae 
PvdA-er ben, dusnietechteensocialistmaar 
meer een sociaal-democraat .  Een 
middenmoter dus, maar wel een bewuste 
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middenmoter. Zonder de PvdA is het tot 
zovernognietechtgelukt methet huidige 
kabinet. Die onderwijsplannen vind ik 
trouwens echt idioot Ik voelde me onlangs 
zwaar beledigd door een artikel in de 
Volkskrantwaarinmensenmeteentweede 
studie als parasieten worden afgeschilderd 
enikdenkdatdekomendebezuinigingen 
dedoodsteekzijnvoorhethogeronderwijs. 
Dat wordt de bijl aan de wortel van de 
kennissamenlev:ing.Hetkabinetzietopdit 
moment niet dat goed hoger onderwijs 
essentieel is in de kenniseconomie van 
tegenwoordig. 
Wie zal de lijsttrekker van de PvdA 
worden? (dit interview werd 
gehouden vóór de nieuwe lijsttrekker 
bekend was, red.) 
Ikdènk dat dé leider nog niet is opgestaan 
De PvdA is op dit momentooknogaooluut 
niet k laar  voor de aankomende 
verkiezingen, dat zal ook nog wel even 
duren. De ideale lijsttrekker zou iemand 
zijn met de standvastigheid van Jouke de 
Vriesenhetuiterlijkvan Wouter Bos. 
Maak een keuze tussen één van de 
twee opties: 
Palestijnen of Israëli's. 
Daar kan ik niet zo antwoord op geven, 
daar is het ronflict te romp lex voor. 
Wel of geen aanval op Irak. 
Geenaanval 
Zalm of Balkenende. 
&lkenende 
Corporaal of vrijzinnig. 

Coqx,raal 
Peter Kasbergen 
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Activiteitenagenda 
14 januari 

Verkiezingsdebat in de Hooglandse Kerk 

14 en 15 januari 
Boekverkoop 

16 januari 
B.I.L.-bedrijvenborrel in samenwerking met het Ministerie van Financiën

29 januari t/m 1 februari 
Korte buitenlandse reis naar Straatsburg 

maart 2003 
Zorgforum 

Prikbord 

*** Indien u in het collegejaar 2003-2004 geen B.I.L.-lid meer wilt zijn, 
dient u uw lidmaatschap vóór 1 juli 2003 schriftelijk op te zeggen bij 
de B.I.L.: 
B.I.L.
Wassenaarsweg 52
Postbus 9555
2300 RB Leiden

*** Het B.1.L.-bestuur feliciteerd Sarike Ver biest met het winnen van de 
prijs voor het beste propedeusewerkstuk! In de volgende BB kunt u 
een samenvatting van haar werkstuk verwachten 

*** Vind je het leuk bestuurskundig gerelateerde stukken te schrijven? 
Stuur ze dan naar de redactie van Bestuurskundige Berichten op het 
onderstaande adres: 
B.1.L.
Wassenaarseweg 52
Postbus 9555
2300 RB Leiden
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